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• Sähköiset vaalitietojärjestelmät on nyt otettu kaikilta osin käyttöön Järvenpäässä.

• Presidentinvaalissa kaikki äänestysalueet käyttivät sähköistä vaaliluetteloa sekä sähköistä vaalipöytäkirjaa, ja nämä on koettu erittäin hyvinä
ja toimintaa helpottavina. Myös alustava ääntenlaskenta ja siitä tiedottaminen on nopeutunut merkittävästi.

• Vaalitoimikunnalla oli ensimmäistä kertaa laitosäänestyksissä käytössään iPadilla toimiva mobiiliäänioikeuskysely.

• Keskusvaalilautakunta ja vaalitoimikunta järjestivät yhteisen palautekeskustelun 27.3.2024.

• Keskusvaalilautakunta oli tyytyväinen presidentinvaalin ennakkojärjestelyihin, ennakkoäänestyksen ja vaalipäivän vaalitoimitukseen sekä
vaalista saatuun palautteeseen.

• Todettiin, että kotiäänestykseen ilmoittautuneiden määrä oli poikkeuksellisen suuri (154 kpl) aiempiin vaaleihin verrattuna (20-50 kpl). Koti-
ja laitosäänestysten toimittaminen sekä ennakkojärjestelyt sujuivat moitteetta.

• Ennakkoäänestyksen vaalitoimitsijoille ja vaalilautakunnille tehtiin palautekyselyt vaalin jälkeen.

• Koulutukseen ja perehdytykseen oltiin tyytyväisiä. ”Koko ajan paranee kaupungin antama tuki vaalilautakunnille”, ”Koulutukset olivat liki
täydellisiä, kaikki tarpeellinen käsiteltiin”.

• Ennakkoäänestyksessä resurssointi koettiin pääosin hyvänä. Saunakallion äänestyspaikka koettiin hiljaiseksi ja sinne riittää vähemmän
vaalitoimitsijoita. Prisman äänestyspaikkaan (ent. Faunataren liiketila) oltiin erityisen tyytyväisiä.

• Vaalilautakunnissa noin puolet kokivat vaalipäivän resurssoinnin sopivaksi, mutta noin puolet kokivat resurssimäärän ylimitoitetuksi eikä
kaikille riittänyt tehtävää. Vaalilautakuntien puheenjohtajat saivat pääsääntöisesti erittäin hyvää palautetta toiminnastaan.

Nostoja presidentinvaalista
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Vaalit
kpl

Toiminta-
kate

Vuosi

Presidentinvaalit (1 kierros)125 3972018

Eduskuntavaalit,
EU-parlamenttivaalit

227 0312019

0-1 6472020

Kunnallisvaalit1-2-116 0562021

Aluevaalit1-2 1712022

Eduskuntavaalit1-47 8412023

Vaalien kustannuksista

11.4.20244

• Vuosina 2018 ja 2019 saatu vaalikorvaus on ollut suurempi kuin
vaaleihin kohdentuneet kustannukset

• 2022 vaalien järjestämisen kustannukset ovat olleet vain hiukan
suuremmat kuin vaalikorvaus

• Erityisesti vuonna 2021, mutta myös vuonna 2023 vaalien
kustannukset ovat olleet huomattavasti suuremmat kuin saatu
vaalikorvaus

• Kunnallisvaalien vaalikorvaus pienempi kuin muissa vaaleissa,
myös budjetissa varaudutaan kuntavaalien suurempaan
kustannuserään

• Vuoden 2024 presidentinvaalin kulut n. 235 000 €. Tällä hetkellä
odotetaan valtioneuvoston päätöstä kustannusten kompensaatiosta
kunnille, mutta kompensaatio ei tule kattamaan vaalin kuluja.



• Europarlamenttivaalit 2024:

• Koulutukset järjestetään vain uusille vaalitoimitsijoille ja vaalilautakuntien jäsenille, koska vuoden 2024 vaalit ovat niin lähekkäin.

• Ei vuokrata mattoja kesävaaliin. Suojataan lattiat tarvittavin osin muilla keinoin.

• Jätetään välisiivous vaalipäivän aikana pois.

• Äänestysaktiivisuus on aiemman kokemuksen perusteella noin puolet pienempi kuin presidentinvaalissa, joten vähennetään
ennakkoäänestyksen vaalitoimitsijoita kultakin ennakkoäänestyspaikalta.

• Pyritään siihen, ettei yksittäisiä kotiäänestyksiä suoriteta erillisinä päivinä, vaan keskitetään kotiäänestykset muutamille valituille päiville.

• Pohditaan vaalilautakuntien eväsrahan määrää. Saadun palautteen perusteella osa vaalilautakuntien jäsenistä kokee, että evästä on nykyään
jo liikaa vaalipäivän ajaksi, kun pääosin kaikki käyvät kotona syömässä pidemmällä tauolla. Aikaisemmin eväsraha ollut 50 €/vaalilautakunta,
muutaman viime vuoden ajan 100 €/vaalilautakunta. Kesla päättää asiasta 18.4.2024 kokouksessa.

• Pohdittavaksi tulevaisuudessa vaalilautakuntien jäsenmäärä:

• Vaalilain 15.1 §:n mukaan kaupunginhallituksen on hyvissä ajoin ennen vaaleja asetettava kutakin äänestysaluetta varten vaalilautakunta,
johon kuuluu puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja kolme muuta jäsentä sekä tarpeellinen määrä varajäseniä, joita on kuitenkin oltava vähintään
kolme.

• Sähköisten vaalitietojärjestelmien myötä äänestyksen toimittaminen on sujuvoitunut aiemmasta. Vaalilautakunnilta saadun palautteen
perusteella nykyisellä resurssimäärällä kaikille ei välttämättä riitä mielekästä tehtävää vaalipaikalla.

• Esitetään pohdittavaksi nimettäisiinkö kuntavaaleihin 2025 kuhunkin vaalilautakuntaan 5 jäsentä ja 3 varajäsentä? Vaalilautakuntien on
mahdollista ottaa avustavaa henkilöstöä illan ääntenlaskentaan.

Toimenpide-ehdotuksia tuleviin vaaleihin
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Kiitos!

11.4.2024 Esityksen nimen voi laittaa tänne6


